
 

 Rozpoczęcie obrad o godz. 10 00                                                          

Zakończenie obrad o godz. 10 55 

 

 

     P R O T O K Ó Ł   Nr  XXVIII/2005  

SESJI   RADY  GMINY  USTKA 

 
odbytej w dniu  25 lipca 2005 r  w  sali sesyjnej  

URZĘDU  GMINY  USTKA 

 

                 Przewodniczący Rady Gminy – Waldemar Gąsiorski otworzył 
obrady XXVIII Sesji. Po powitaniu  radnych, Sołtysów, zaproszonych 
gości i pracowników Urzędu  Gminy, oświadczył, iŜ zgodnie z listą 
obecności  w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych, co stanowi kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzj i 
 
Radni nieobecni: Jan Dudka, Teresa Grzybowska, Wiesław Kurowski, Andrzej 
Zawada. 

 
 
Lista obecności  radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności  sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu 
Lista obecności gości zaproszonych stanowi zał. Nr 3 do protokołu 

 
 
    Na wstępie Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe obecna Sesja 
    była nieplanowana, uzasadnienie zwołania Sesji dokona przy  
    omawianiu projektu uchwały, który wpłynął do biura rady. 
 

Nawiązując do projektu porządku obrad przekazanego wcześniej 
wszystkim radnym, Przewodniczący Rady Gminy Waldemar 
Gąsiorski zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi do 
proponowanego porządku obrad. 

 



 2 

    W związku z brakiem uwag do porządku obrad, Przewodniczący  
    Rady Gminy Waldemar Gąsiorski poddał pod głosowanie  
    proponowany porządek obrad. 

 
 

 
 

Głosowało   - 11 
 
Za    -  9 
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się  -  2 

 
W wyniku przeprowadzonego głosowania 
Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził, iŜ  Rada Gminy 
większością głosów przyjęła następujący   
 
 

Porządek obrad: 
 

 1. Sprawy regulaminowe: 
a/ otwarcie sesji 
b/ zatwierdzenie prawomocności obrad 
c/ zatwierdzenie porządku obrad 
d/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 

2. Interpelacje i zapytania. 
 
3. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
części terenów połoŜonych w okolicy miejscowości 
Duninowo, Pęplino w gminie Ustka. 

 
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  
 
5. Wolne wnioski i informacje.  

 
6. Zakończenie obrad. 
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, Ŝe 

do dnia dzisiejszego nie wpłynęły Ŝadne uwagi do protokołu  
z ostatniej Sesji w związku z tym poddał pod głosowanie : 

 
 

Protokół  Nr XXVII/2005  Sesji  Rady  Gminy  Ustka  odbytej  w dniu 
06 lipca  2005 r. 

 

Głosowało   - 11 
 
Za    - 10 
Przeciw   -  0 
Wstrzymało się  -  1 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy większością głosów   
przyjęła Protokół Nr XXVII/2005 z dnia  06 lipca 2005 r 

 
 
 
Na obrady przybył radny Jan Dudka.  

 
 
 
 

Ad. 2. Interpelacje i zapytania. 
 
  W przedmiocie sprawy głos zabrali: 
 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Bogdan śabiński 
– sprawa drogi w kierunku Niestkowa i Charnowa od drogi 
wojewódzkiej nr 210 Ustka-Słupsk, jest to droga powiatowa: 
1) na  poboczu drogi  znajduje się gruz, kamienie, nierówności, które 
stwarzają niebezpieczeństwo zwłaszcza przy mijaniu się 
samochodów naleŜałoby wystąpić z pismem do Zarządu Dróg 
Powiatowych o uporządkowanie pobocza, 
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2) zakrzaczenie rowów przy tej drodze, zwłaszcza na odcinku od 
Marynaraciarni  do mostu, na zakręcie, wykonanie grupą 
pracowników interwencyjnych. 

 

 

 Radny Piotr Czerwonka 

– ograniczenie prędkości w m-ści Wytowno, pojazdy poruszają się z 
nadmierną szybkością nie ma moŜliwości przejścia z jednej strony 
drogi na drugą, 

 

 

 

W związku z brakiem dalszych interpelacji i zapytań 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął punkt 2 porządku 
obrad. 

 

 

 

 

    Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części terenów połoŜonych w okolicy 

miejscowości Duninowo, Pęplino w gminie Ustka. 

 

 

Przewodniczący Rady Waldemar Gąsiorski poinformował obecnych, Ŝe 
zaprosił na dzisiejsze obrady dwóch sołtysów z m. Duninowo i Pęplino, którzy 
są bezpośrednio zainteresowani przedstawionym projektem uchwały, obecny 

jest równieŜ przedstawiciel firmy CB Windenergy Polska Sp. z o.o. ze 
Szczecina. 
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Jednocześnie poinformował, Ŝe w dniu 7 lipca 2005 r. do biura rady wpłynęło 
pismo firmy CB Windenergy Polska Sp. z o.o. ze Szczecina z prośbą o zwołanie 
Sesji w przedmiocie podjęcia uchwały o przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania gminy dla części terenów połoŜonych w 
okolicy miejscowości Duninowo, Pęplino w gminie Ustka związanego z 
lokalizacją Parku Wiatrowego. 
Na poprzedniej sesji poruszano sprawę, w związku z brakiem dokumentacji 
odłoŜono podjęcie decyzji na termin późniejszy. Jednocześnie Przewodniczący 
Rady poinformował, Ŝe jeŜeli zostaną uzupełnione wymagane dokumenty to 

zostanie zwołana dodatkowa sesja. I właśnie pismo firmy CB Windenergy – 

Polska Sp. z o.o. z dnia 7 lipca 2005 r. a zwłaszcza jego uzasadnienie 
spowodowało, Ŝe dzisiejsza sesja się odbywa – Przewodniczący Rady odczytał 
zebranym uzasadnienie zawarte ww piśmie – załącznik nr 4 do protokołu. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, iŜ w dobie wysokiego bezrobocia w naszej 
gminie, naleŜy podjąć kroki w kierunku rozwoju inwestycji i powstawania 
nowych zakładów pracy, a właśnie taką propozycję złoŜyła firma CB 
Windenergy – Polska Sp. z o.o, tj. wybudowanie zakładu, który produkowałby 
wieŜe stalowe elektrowni wiatrowych. 

 

Przed otwarciem dyskusji Przewodniczący stwierdził, Ŝe docierają do niego 
róŜne głosy na ww. temat, protesty, które jednak mogą być rozpatrywane 
dopiero przy wyłoŜeniu planu. Nie mniej jednak, wpłynęło odwołanie do innej 

uchwały związanej z budową siłowni wiatrowych mieszkańców sołectwa wsi 
Duninowo – Przewodniczący Rady odczytał pismo w całości – ksero pisma 

stanowi załącznik nr  5  do protokołu. 
Przewodniczący poinformował, Ŝe wpłynęły do Urzędu jeszcze inne odwołania, 

równieŜ w bezpośrednich rozmowach z mieszkańcami docierają do niego 
pozytywne opinie na temat budowy siłowni.  
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Pan Przewodniczący oddał głos Pani Małgorzacie Mikołajczak-Paszczyk – gł. 
specjalista ds. planowania przestrzennego i budownictwa. 

 

 

Małgorzata Mikołajczak-Paszczyk – gł. specjalista ds. planowania 

pr zestr zennego i budownictwa 

- jeŜeli ktoś z Państwa radnych ma zapytanie poza uzasadnieniem do uchwały to 

bardzo proszę 
 

 

 

Radny Bernard Lipczyński 
- czy jest sporządzony jakiś bilans zysków i strat w związku z podjęciem takiej 
uchwały, po odczytaniu pism Pana Przewodniczącego Rady i uzasadnienia do 
uchwały, jakie mogą być straty w wyniku podjęcia uchwały, czy jest 
sporządzony taki bilans zysków i strat, 
 

 

Radny Bogdan śabiński 
- powinniśmy przeprowadzić uczciwą, rzetelną debatę a nie dokonywać zmian, 

„wydrapywać” zmiany w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 

Po pierwsze, w uzasadnieniu do uchwały, od razu mamy szukanie dziury w 

całym. PoniewaŜ lokalna społeczność, zarówno w Charnowie jak i Starkowie, 

nie wyraziła zgody na lokalizację elektrowni, to przystępujemy do szukania 
nowej lokalizacji Duninowo, Pęplino. Od drugiej strony wchodzimy ponownie 

w tę inwestycję.  
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Następna sprawa, na zebraniu 10 głosów było za, 1 głos wstrzymujący, 1 głos 
przeciw planowanej inwestycji, a w odwołaniu podpisuje się 20 mieszkańców, 
jaka jest porównywalność? UwaŜam, Ŝe to nie jest opinia wiąŜąca. Na zebraniu 
było tylko 12 osób, moŜe to zebranie było źle zorganizowane. Poza tym, jeŜeli  
w pierwszym terminie nie ma kworum, odbywa się drugi termin zebrania, wtedy 
w sprawie decyduje 20 osób,  jaka jest to opinia, zgodna z prawem – tak, ale nie 

moŜna w ten sposób podchodzić do tak waŜnej sprawy. 
Następna sprawa, naleŜy stwierdzić, Ŝe taka inwestycja to jest około 50 
elektrowni wiatrowych, przyniesie wymierne korzyści dla mieszkańców naszej 
gminy, zarówno z dzierŜaw jak i dotacji ze strony Inwestora.  Na czym będzie 
polegała dotacja na rzecz sołectw, chyba ze będzie to dotacja przez Inwestora, 
rzekomo juŜ dana, jak dla MoŜdŜanowa. Z przyjemnością bym usłyszał, po raz 
pierwszy, jaką dotację otrzymało sołectwo MoŜdŜanowo, bo dotychczas jest to 
owiane tajemnicą. 
Następnie, Inwestor planuje wybudować zakład dla produkcji konstrukcji wieŜ 
turbin – gdzie i jak szybko się taki zakład buduje. śeby powstał taki zakład, 

musi być pełna infrastruktura i nie mamy przecieŜ fachowców którzy te turbiny 

będą budować, nie ma ich ani w Nietkowie ani w Charnowie, są tu bezrobotni z 
podstawowym wykształceniem. Dla mnie, wybudowanie takiego zakładu, jest 

mało prawdopodobne, a jest to tylko, przepraszam bardzo, chwyt 
propagandowy. 

Następnie, wszyscy otrzymaliśmy pismo z firmy Morpol, niewaŜne jak to 
oceniamy, która równieŜ składała protest przeciwko budowie elektrowni 
wiatrowych. Powiecie Państwo: inwestor nie ma nic zagwarantowane.  

Nie, szanowni radni, jeŜeli dzisiaj będzie podjęta uchwała, to Inwestor będzie 
przekonany, Ŝe w przyszłości będziemy szli w tym samym kierunku. Damy 

dzisiaj przepustkę do budowy tych elektrowni, gdzie wątpliwe są dla mnie 
korzyści dla społeczności, moŜe balkony widokowe i walory turystyczne. 
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W gminie Krokowa równieŜ wycofano się z budowy elektrowni wiatrowych. 
Powiedziano, ze elektrownie wiatrowe powinny być tam, gdzie nie ma skupisk 

ludności. Chodzi o zachowanie izolinii  W proteście, który Pan Przewodniczący 
czytał nic się nie mówi na temat pośredniego oddziaływania, poza izolinią. 
W związku z tym, biorąc wszystkie za i przeciw nie widzę z tego tytułu Ŝadnych 
korzyści, bo ile lat budujemy i zmieniamy wszystko, a jeszcze ta firma, 

prawdopodobnie pod inną nazwą, chciała wybudować nam szpital i nie 
wybudowała do dnia dzisiejszego.  

 

 

 

Głos zabrała Pani Małgorzata Mikołajczak-Paszczyk gł. specjalista ds. 
planowania przestr zennego i budownictwa 

- 8 lat temu zaistniał problem budowy siłowni na naszym terenie, podjęto kroki i 
dokonano badań w celu wyznaczenia terenu na którym ewentualnie moŜnaby 

wybudować siłownie wiatrowe. Brano pod uwagę zarówno warunki 
przyrodnicze, infrastrukturalne, jest to gmina szczególna, zarówno ze względu 
na przeloty ptaków, jak i wyznaczone tereny krajobrazu chronionego, badano 

projekty takŜe pod kątem kierunku rozwoju gminy. Biorąc wszystko pod uwagę, 

od razu wschodnia cześć gminy została wyeliminowana, jak równieŜ północna 
część ze strony zachodniej. Zostały tereny: MoŜdŜanowo, Starkowo, Duninowo, 
Pęplino i Charnowo. Te tereny wchodzą w rachubę. Temat wtedy został podjęty 
i moŜliwość teoretycznie jest. Pan radny podkreśla, Ŝe wyszukuje się teren, nie 
tu, to tam. MoŜliwości jest kilka, decyduje lokalna społeczność.  
Według mieszkańców Charnowa, najpierw były podejścia budowy tych siłowni, 

potem od tego odstąpiono, był efekt najpierw dobrej woli mieszkańców, po 
przeprowadzeniu zebrań okazało się, Ŝe mieszkańcy nie chcą podjąć tematu.  
Jeśli chodzi o ilość głosów za i przeciw na zebraniach które się odbyły  – 

organizacja zebrania naleŜy do sołtysa i trudno jest mi oceniać czy zebrania 
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zostały przeprowadzone w sposób prawidłowy, czy nie. Są protokoły z zebrań i 
to jest dla mnie dokument, którym mogę się posługiwać. 
Poza tym, kwestia protestów. Podejrzewam, Ŝe część protestów dotyczy Parku 
Duninowo-Wodnica, tam gdzie prace juŜ są zaawansowane. Jeśli chodzi o nowe 
lokalizacje -teraz trudno jest oceniać sytuację poniewaŜ nie wiadomo, gdzie 
dokładnie siłownie będą lokalizowane. Jeśli chodzi o uciąŜliwość to na pewno 
lokalizacje będą odsunięte od zabudowań na odległość ok. ½ km. Elektrownie  

usytuowane będą na gruntach ornych, na zachodniej stronie gminy, typowo 
rolniczej, rolnicy mogą dalej uprawiać to co do tej pory, wiatraki temu nie 

przeszkadzają, tereny pod lokalizację siłowni pozostają jako uŜytkowane 
rolniczo. Ewentualne zabudowy zagrodowe – będą budowane przy istniejących 
zabudowaniach, a nie w szczerym polu. Jeśli chodzi o zobowiązanie inwestora 
dotacji dla wsi i mieszkańców – trudno jest mi ocenić, czy inwestor mówi 
prawdę, przyjmuję to na tym etapie jaki jest. 
Teren, który mógłby słuŜyć budowie zakładu produkujących konstrukcje 
stalowe do turbin – po prawej stronie w kierunku do Ustki, za Bydlinem,  

w rejonie Niestkowa, mamy tereny przygotowane pod produkcję przemysłową,  
w zeszłym roku został sporządzony plan. Według zobowiązania inwestora będą 
zatrudniani fachowcy, moŜe nie stąd, ale będą równieŜ poszukiwani pracownicy 
z innymi kwalifikacjami, którzy będą mogli zdobyć pracę. Tak jak inwestor to 
przedstawił, tak jest to odczytywane. 
 

 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, iŜ przedstawiając protesty mieszkańców chciał 
naświetlić problem i jak mieszkańcy zaopatrują się na sprawę. – te pisma 

dzisiejszej uchwały nie dotyczą, poniewaŜ Rada Gminy jeszcze uchwały nie 
podjęła. 
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Pan Z-ca Wój ta przedstawił pismo z firmy CB Windenergy – Polska Sp. z o.o  

z 6 lipca 2005 r., która wnosi o przedstawienie i wyznaczenie terenu pod 

budowę fabryki, teren ok. 2,5 ha. Właściciele wnoszą o potwierdzenie 
wykonanie na koszt gminy przyłączy elektrycznych oraz wodno-

kanalizacyjnych do ww. działki. Proszą o przysłanie oferty, która określi cenę i 
warunki sprzedaŜy terenu. Inwestor twierdzi, Ŝe ok. 0,5 roku trwałoby 
przygotowanie do rozpoczęcia inwestycji od czasu przedłoŜenia oferty. 
Odbyło się spotkanie z przedstawicielem firmy, który potwierdza powyŜsze, 
przy czym, naleŜy być otwartym na inwestycje, które miałyby powstać na 
naszym terenie, nie mamy wywiadu który potwierdzałby wiarygodność firmy. 
NaleŜy przypomnieć o powstawaniu firmy Morpol, która obecnie zatrudnia ok. 
800 osób – tez były róŜne rady i opinie, czy sprzedać teren pod zakład. Nie 
moŜna z góry przekreślać zamierzeń i planów.  
Z-ca proponuje na spokojnie rozpatrzyć sprawę, jeŜeli teren zostanie uzbrojony, 
to inwestor za to zapłaci, znajduje się tam przepompownia. W tej chwili nie moa 
konkretnych zobowiązań, do sierpniowej sesji rada wypracuje pogląd, podejmie 
decyzje dot. ewentualnej sprzedaŜy terenu. 
Konsekwentnie naleŜy podjeść do tematu i podjąć decyzję dot. terenu gdzie jest 

zgoda mieszkańców. 
 

 

Pan Przewodniczący podkreślił, Ŝe Rrada podejmuje decyzję poprzez 
głosowanie nad uchwałą. 
 

 

Pani M. Mikołajczak-Paszczyk dodała, Ŝe inwestor ma podpisaną umowę  
na odbiór prądu na konkretną moc i zamierza wybudować 120 elektrowni  
na terenach gmin Ustka, Słupsk i Postomino i dlatego równieŜ podjęto kroki 

celem ewentualnej lokalizacji siłowni wiatrowych. 
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Wiceprzewodniczący Rady Pan Bogdan śabiński  
- podkreślam, Ŝe obowiązują wszystkich dotychczas podjęte uchwały, w których 

mówi się, Ŝe to inwestor podejmuje ryzyko, gdyŜ Rada moŜe w kaŜdej chwili 
odwołać wcześniej podjęte stanowisko, gdyby mieszkańcy wnieśli protest 
przeciw budowie siłowni, przy czym na dzisiejszej sesji mówi się, Ŝe gmina do 
czegoś się zobowiązuje. 
- budzi mój niepokój, Ŝe inwestor wnosi o podłączenie przyłączy i dopiero 

wejdzie z inwestycją, jest tu sprawa zobowiązań, inwestor moŜe powiedzieć, Ŝe 
miało być zrobione to i to, wtedy dopiero on wejdzie. Prawdopodobnie jest taka 

firma, która sama produkuje siłownie i to jest tańsze, niŜ budowa nowego 

zakładu. 
Druga sprawa – mogę wierzyć Ŝe zobowiązania inwestora są prawdziwe, jeszcze 
dotychczas Ŝadne zobowiązanie nie zostało zrealizowane, a na czym one będą 
polegały to naprawdę chciałbym to dzisiaj usłyszeć. 
 

 

Pani M. Mikołajczak-Paszczyk dodała, Ŝe gdyby teren został uzbrojony to 
podniesie to jego wartość, gdyŜ co z tego, Ŝe mamy plac, jeŜeli nie jest on 
uzbrojony, a inwestor na taki teren wejdzie i moŜe stworzyć warunki rozwoju 
oraz utworzy nowe miejsca pracy. 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Bogdan śabiński poinformował, Ŝe gmina 
Słupsk, w pobliŜu naszego terenu przeznaczonego pod usługi i zakłady, 
przeznacza tereny pod budownictwo mieszkaniowe. NaleŜy zgrać nasze 
problemy z problemami gminy Słupsk, która tam buduje mieszkania. 
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P. Z-ca zauwaŜył Ŝe gmina Słupsk przystąpiła do swoich planów po planie juŜ 
uchwalonym przez naszą Radę z przeznaczeniem tych terenów pod usługi  
i przemysł. Nasz teren ma bardzo dobre połoŜenie równieŜ ze względu na drogi. 
Poza tym gmina musi być otwarta na propozycje, na inwestycje, na zatrudnienie 
ludzi, młodych, którzy chcą się kształcić, przekwalifikować, poza tym będą 
równieŜ wpływy z podatków. 
 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Waldemar Gąsiorski zwrócił się 
z zapytaniem czy są pytania do przedstawionego proj. 
uchwały 

 
 

W związku z brakiem zapytań Przewodniczący Rady poddał 
pod głosowanie wyŜej wymieniony  proj. uchwały 

 
 

Głosowało   - 12 
 
 

Za    -  9 
Przeciw   -  3 
Wstrzymało się  -  0 

 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy większością głosów   
podjęła Uchwałę Nr XXVIII/300/2005 stanowiącą zał. Nr 6  
do niniejszego protokołu. 
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Ad. 4.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Bogdan śabiński 
– sprawa drogi w kierunku Nietkowa i Charnowa od drogi 
wojewódzkiej nr 210 Ustka-Słupsk, jest to droga powiatowa: 
1) na  poboczu drogi  znajduje się gruz, kamienie, nierówności, które 
stwarzają niebezpieczeństwo zwłaszcza przy mijaniu się 
samochodów naleŜałoby wystąpić z pismem do Zarządu Dróg 
Powiatowych o uporządkowanie pobocza, 
2) zakrzaczenie rowów przy tej drodze, zwłaszcza na odcinku od 
Marynaraciarni  do mostu, na zakręcie, wykonanie grupą 
pracowników interwencyjnych. 

 

 

Z-ca Wójta Zdzisław Lesiecki poinformował, Ŝe wniosek dot. pobocza 
drogi zostanie przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych, natomiast 
grupą interwencyjną zostaną odkrzaczone rowy wzdłuŜ drogi. 

 

 

 

 Radny Piotr Czerwonka 

– ograniczenie prędkości w m-ści Wytowno, pojazdy poruszają się z 
nadmierną szybkością nie ma moŜliwości przejścia z jednej strony 
drogi na drugą, 

 

 

Z-ca Wójta Zdzisław Lesiecki poinformował, Ŝe wniosek dot. 
ustawienia znaku drogowego z ograniczeniem szybkości zostanie 

przekazany do Starostwa Powiatowego – sprawę zasadności wniosku 
zbada powołana komisja z przedstawicielami ruchu drogowego, 

Zarządu Dróg, gminy i Starostwa. 
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Ad.5.   Wolne wnioski i interpelacje. 
 
 
 

Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe korespondencję, która 
wpływa do Biura Rady przedstawi na najbliŜszej Sesji.  
 
 
Następnie udzielił głosu Wiceprzewodniczącemu Bogdanowi 
śabińskiemu. 
 
 
 
Wiceprzewodniczący Bogdan śabiński 
- oświadczył, Ŝe mimo obecności na sesji przedstawiciela inwestora, nie 
raczył on poinformować, na czym będą polegać dotacje dla sołectw, nie 
ustosunkował się jaka dotacja, czy pomoc była dla sołectwa 
MoŜdŜanowa. 
 
 
 
Przewodniczący Rady Waldemar Gąsiorski wyjaśnił i jednocześnie 
przeprosił, Ŝe nie udzielił głosu przedstawicielowi firmy, temat został 
zamknięty. 
 

 
 
 

Ad.6.   Zakończenie obrad. 
 

 
 

 Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący 
Rady Gminy o godz. 1055 zamknął XXVIII Sesję Rady 
Gminy Ustka. 

 
 
 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
 Protokołowała 
 
 Beata Pietr zyk 


